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Närvarande ledamöter, tjänstgörande ersättare och ersättare
måndagen den 30 oktober 2023

Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

1 Anna Sotkasiira Wik M JA §§ 166 - 187
2 Simon Johansson M JA §§ 166 – 187
3 Irma Görtz S JA §§ 166 - 187
4 Annette Sjö S JA §§ 166 - 187
5 Magnus Cato S JA §§ 166 - 187
6 Maria Sayeler Behnam S JA §§ 166 - 187
7 Olle Vikmång S JA §§ 166 - 187
8 Heléne Alpfjord Wylde V JA §§ 166 - 187
9 Elin Melander V JA §§ 166 - 187
10 Marine Brunius V JA §§ 166 - 187
11 Nicklas Lundström V JA §§ 166 - 187
12 Niclas Clarén KD JA §§ 166 - 187
13 Jenny Lisiderius KD JA §§ 166 - 187
14 Tomas Tekmen KD JA §§ 166 - 187
15

Eva-Britt Sjöberg KD
NEJ §§ 166-187 Ulla 

Lundström (KD)
16 Sophia Jarl M JA §§ 166 - 187
17 Ingrid Cassel M JA §§ 166 - 187
18 Roger Eklund-Åkesson M JA §§ 166 - 187
19 Said Nison M JA §§ 166 - 187
20 Inger Petersson S JA §§ 166 - 187
21 Claes Nöid S JA §§ 166 - 187
22 Marie-Louise Jonander S JA §§ 166 - 187
23 Andreas Bohlin S JA §§ 166 - 187
24

Marcus Posada V
NEJ §§ 166-187 Julia 

Linander (V)
25 Marie Matsson V JA §§ 166 - 187
26 Annika Kaiser V JA §§ 166 - 187
27

Tobias Holmberg V
NEJ §§ 166-187 Ann 

Björling (V)
28 Simone Öhrn KD JA §§ 166 - 187
29

Juno Blom L

NEJ §§ 166-187 
Alexander 
Nejdemo (L)

30 Monica Holtstad L JA §§ 166 - 187
31 Reidar Svedahl L JA §§ 166 - 187
32 Patrik Palm M JA §§ 166 - 187
33 Olle Connman Ek M JA §§ 166 - 187
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

34

Joanna Sjölander M

NEJ §§ 166-187  
Kerstin 
Nordenberg (M)

35 Christer Frey M JA §§ 166 - 187
36 Jan Malmberg S JA §§ 166 - 187
37 Kikki Liljeblad S JA §§ 166 - 187
38 Henrik Pryssgård S JA §§ 166 - 187
39 Åsa Sköldestig S JA §§ 166 - 187
40 Per Ziljat S JA §§ 166 - 187
41 Christian Widlund C JA §§ 166 - 187
42 Lina Cederlöf Lundgren C JA §§ 166 - 187
43 Kay Andersson C JA §§ 166 - 187

44 Anna Edebo C

NEJ §§ 166 – 187 
Kerstin Sjöberg 
(C)

45 Fredrik Bergqvist L JA §§ 166 – 187
46 Annelie Johansson SD JA §§ 166 – 187
47 Clara Aranda SD JA §§ 166 – 187
48 Christopher Jarnvall SD JA §§ 166 – 187
49 Lena Hernqvist M JA §§ 166 - 187
50 Päivi Johansson M JA §§ 166 - 187
51 Per Helgesson M JA §§ 166 - 187
52

Charlize Ertaz M

NEJ §§ 166 – 187 
Criss Hagfeldt 
(M)

53 Maj Kalwa S JA §§ 166 - 187
54 Willy Flores S JA §§ 166 - 187
55 Louise Malmström 

S

NEJ §§ 166 – 187 
Patrick Lindahl 
(S)

56 Alexander Winge S

NEJ §§ 166 – 187 
Lena Lundman 
(S)

57 Jessica Svensson S JA §§ 166 - 187
58 Robert Nordman MP JA §§ 166 - 187
59

Ingemar Hillerström MP

NEJ §§ 166 – 187 
Christel 
Andersson (MP)

60 Hedda Ottesen MP JA §§ 166 - 187
61

Linda Nilsson SD

NEJ §§ 166 – 187 
Göran Persson 
(SD)

62
Wasuthida Pinsakulnee SD NEJ §§ 166 – 174 

Marianne Visti  
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare
(SD), §§ 175-187 
Tomas Forsberg 
(SD)

63 Stefan Bergström SD JA §§ 166 – 187
64 Benny Sellborn SD JA §§ 166 – 187
65 Florian Aranda SD JA §§ 166 – 187
66 Filip Morell M JA §§ 166 – 187
67 Conny Passmark M JA §§ 166 – 187
68 Carina Melefors M JA §§ 166 – 187
69 Anders Magnusson M JA §§ 166 - 187
70

Ingela Ekberg S
NEJ §§ 166 – 187 

Jörgen Drott (S)
71 Joel Brånäs S JA §§ 166 - 187
72 Lena Wass S JA §§ 166 - 187
73

Mats Nilsson S

NEJ §§ 166 – 187 
Paola Valdes 
Sala (S)

74 Håkan Pettersson S JA §§ 166 – 187
75 Ann-Christine Nordqvist S JA §§ 166 – 187
76 Daniella Mårtensson SD JA §§ 166 – 187
77 Thomas Svensson SD JA §§ 166 – 187
78 Erik Johansson SD JA §§ 166 - 187
79 Peter Pöllä SD JA §§ 166 - 187
80 Gunilla Hellberg SD JA §§ 166 - 187
81 Jonny Modigh SD JA §§ 166 - 187
82 Lottie Carlzon SD JA §§ 166 - 187
83 Ned Wallin M JA §§ 166 - 187
84

Åke Bjerselius M
JA §§ 175 - 187 §§ 166-174 Juris 

Irschs (M)
85 Anders Boqvist M JA §§ 166 - 187

Ersättare Parti
Fredrik Björkman M
Hannes Sten M
Eva-Britt Passmark M
Jeanette Södervall Thorn M
Sebastian Katsinas M
Evelina Nejdemo Glad L
Claes Nilsson KD
Christoffer Hagström S

https://www.tromanwebb.se/troman/persons/357d5ba4-ac51-413e-80f2-b71c725803f0/missions
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Sara Stolt S
Pernilla Axell S
Tim Björklund S
Lars Ellmark S
Ann-Charlotte Wiberg S
Jan Thilander MP
Magnus Boström SD
Susanna Lindvall SD
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§ 166 Information till kommunfullmäktige 2023-10-30

Presentation av nya direktörer
Följande nya direktörer presenteras på sammanträdet:

Karl Ölander, biträdande kommundirektör vid kommunstyrelsens kontor.

Ida Björkman, vård- och omsorgsdirektör vid vård- och omsorgskontoret.

Bengt Stenberg, samhällbyggnadsdirektör vid samhällsbyggnadskontoret.

Carola Lilja, tillförordnad HR-direktör vid kommunstyrelsens kontor.

Johan von Below, säkerhetschef vid säkerhetsavdelningen på 
kommunstyrelsens kontor.

Rapport om Mötesplats Norrköping 
Britt Forsberg, näringslivsutvecklare vid näringslivskontoret, rapporterar 
från företagsbesök som genomfördes av kommunfullmäktigeledamöterna i 
september.

Annika Kaiser (V), Fredrik Bergqvist (L), Hedda Ottesen (MP), Stefan 
Bergström (SD), Sophia Jarl (M) och Christopher Jarnvall (SD) yttrar sig 
under ärendets behandling.

Information från kommunrevisionen om delårsrapport
Maud Ohlén (S), ordförande för kommunrevisionen, informerar 
kommunfullmäktige om delårsrapport 2023 för Norrköpings kommun och 
kommunala bolag. 

___________________________________
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§ 167 Information från kommunrevisionen 2023-10-30
KS 2023/0027

Beslut
Punkten lämnas.

Beskrivning av ärendet
Kommunens revisorer har ingen särskild information att delge 
kommunfullmäktige under dagens sammanträde bortsett från information 
om delårsrapport, vilken föredras under ärende § 168.

___________________________________
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§ 168 Delårsrapport 2023 för Norrköpings kommun och 
kommunala bolag
KS 2023/1191

Beslut
1. Kommunfullmäktige noterar Delårsrapport per 31 augusti för 

Norrköpings kommun och helägda bolag.

2. Kommunfullmäktige beslutar att justera bilagan Beskrivning av 
måluppfyllelser utifrån föreslagna förändringar.

Beskrivning av ärendet
Maud Ohlén, revisor, föredrar ärendet för kommunfullmäktige. 
Kommunstyrelsens kontor har upprättat delårsrapport per 31 augusti 2023 
för Norrköpings kommun och helägda bolag.

Justering av bilagan Beskrivning av måluppfyllelser
I samband med att kommunfullmäktige beslutade om mandatperiodens 
övergripande mål fastställdes också bilagan Beskrivning av måluppfyllelser. 
Syftet med bilagan är att tydliggöra respektive måluppfyllelse genom att 
definition, källa och uppföljning konkretiseras. 

I samband med delårsuppföljningen har det uppkommit behov av att justera 
bilagan. Det är mindre justeringar på fem av måluppfyllelserna som föreslås.

• 1 B – Förändring av uppföljning

I måluppfyllelsen ställs kommunens resultat i relation till 
kommungenomsnittet. För att kunna bedöma måluppfyllelsen måste således 
både kommunens resultat och kommungenomsnittet vara tillgängligt vid 
mättillfället. Kommungenomsnittet för föregående år blir tillgängligt i 
Kolada under senare delen av våren vilket gör att det är helårsresultatet för 
föregående år som kan presenteras vid delårsuppföljningen.
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• 3 B – Förändring av uppföljning

I måluppfyllelsen ställs kommunens resultat i relation till resultatet i riket. 
Eftersom resultatet för riket inte finns tillgängligt då uppföljningen 
genomförs kan måluppfyllelsen inte bedömas i delårsuppföljningen.

• 3 C – Förändring av uppföljning

I måluppfyllelsen ställs kommunens resultat i relation till resultatet i riket. 
Eftersom resultatet för riket inte finns tillgängligt då uppföljningen 
genomförs kan måluppfyllelsen inte bedömas i delårsuppföljning.

• 5 C – Förändring av källa

För att kvalitetssäkra uppföljningen av måluppfyllelsen används 
uppföljningssystemet Hantera Livs. Genom att avgränsa källan blir det 
möjligt att på ett kvalitetssäkert sätt jämföra resultatet mellan åren då inköp 
som registreras i Hantera livs innehåller uppgifter om varje inköpt varas 
tillverknings- och ursprungsland. Tidigare involvering av källorna Hantera 
butik och separat inköpsstatistik från enskilda leverantörer skapar mycket 
manuell hantering och risk för felkällor vid jämförelse mellan åren eftersom 
det saknas uppgift om varornas tillverknings- och ursprungsland från dessa 
källor.

• 6 A – Förtydligande av delårsuppföljningens omfattning

I måluppfyllelsen ställs kommunens resultat i relation till resultatet i riket. 
Eftersom preliminärt resultat finns tillgängligt både för Norrköping och riket 
vid delår omfattar delåruppföljningen båda delarna. Detta är alltså endast en 
redaktionell förändring för att förtydliga vad delåruppföljningen avser.

Till beslutet finns tre bilagor för att möjliggöra insyn i de förändringar som 
föreslås. I Bilaga Beskrivning av måluppfyllelse (ursprunglig) finns bilagan i 
sitt ursprungliga format. I Bilaga Beskrivning av måluppfyllelse 
(förändringar rödmarkerade) tydliggörs de förändringar som föreslås. I 
Bilaga Beskrivning av måluppfyllelse (uppdaterad version) finns bilagan 
som den föreslås se ut efter beslut och justering.

Sophia Jarl (M) och Ingrid Cassel (M) yttrar sig under ärendets behandling. 

___________________________________
Sänt till:
Ekonomi- och styrningsavdelningen
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§ 169 Motion av Christian Widlund (C) om att 
uppmärksamma 50 års jubileet av bildandet av 
Norrköpings kommun
KS 2023/0139

Beslut
Kommunfullmäktige avslår motionen.

Reservationer
Mot beslutet och till förmån för eget förslag reserverar sig samtliga 
närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för Vänsterpartiet, 
Miljöpartiet och Centerpartiet.

Beskrivning av ärendet
Näringslivsavdelningen har blivit ombedd att besvara motionen genom att
lyfta fakta och konsekvenser. Under detta arbete har näringslivsavdelningen 
identifierat ett antal frågeställningar.

Norrköpings kommun bildades 1971-01-01. Vikbolandet gick in i
Norrköpings kommun 1974-01-01.
• Hur känner övriga delar av kommunen för att fira 50 år 2024? Övriga
kommundelarna blev ju Norrköpings kommun tre år tidigare.
• Kanske är det på Vikbolandet som firandet i så fall ska ske?

Varje år uppmärksammas några jubileum/jubilarer, i dels Carl Johans Parks 
kaktusplantering, dels i mindre planteringar vid Hörsalen. Det är möjligt att 
ansöka om att få pryda någon av kaktusplanteringarna.

Ekonomiska konsekvenser
Att genomföra en mängd aktiviteter i hela kommunen tar både tid och
pengar i anspråk.

• Finns en budget för detta? Om inte varifrån ska pengarna tas?
• Någon eller några personer inom kommunen behöver utses för att arbeta
med jubileet. Från vilket kontor skulle de utses?

En stor satsning ska göras på NU2026 under år 2026. Satsningen kommer 
troligen att kräva kommunala satsningar, både personellt och ekonomiskt.
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• Kanske ska man spara in på firandet av föreslaget 50-årsfirande till
förmån för NU2026?

Norrköpings stad firade 600-årsjubileum år 1984 och 2034 fyller staden 650 
år.
• Kanske är stadens 650-årsjubileum viktigare att fira?

Kommunalrådsenhetens beslutförslag (2023-08-21)

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige avslår motionen.
 
Beskrivning av ärendet
Motionären konstaterar att Norrköpings kommuns 50 års jubileum som det
geografiskt ser ut idag efter den sista kommundelssammanslagningen med
Vikbolandet trädde i kraft 1974. Motionären föreslår därför att detta skall
uppmärksammas genom olika aktiviteter och arrangemang runt om i
kommunen.

Borgerlig Samverkan förstår motionärens andemening med att
uppmärksamma kommunsammanslagningen men ser att vi som kommun
hellre uppmärksammar stadens grundande när det har 650 års jubileum år
2034. Det har förutsättningar att bli ett större arrangemang likt när staden
firade 600 år som kan förberedas och planeras inför.

Kommunsammanslagningen var en process som pågick över flera år och
som involverade fler delar av nuvarande kommunen än Vikbolandet. Redan 
1971 anslöt sig Kolmården, Kvillinge och Skärblacka till dåvarande
Norrköpings kommun. Utifrån en politisk vilja att se kommunen som en
helhet stöder Borgerlig Samverkan firanden som lyfter fram hela
kommunen.

Mot bakgrund av detta föreslår Borgerlig Samverkan att fullmäktige avslår
motionen.

Yrkanden
Christian Widlund (C) yrkar, med instämmande av Robert Nordman (MP), 
Nicklas Lundström (V) och Kerstin Sjöberg (C) bifall till motionen. 

Sohpia Jarl (M) yrkar avslag till motionen. 

Fredrik Bergqvist (L) och Christopher Jarnvall (SD) yttrar sig under ärendets 
behandling.
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Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det föreligger 
två förslag till beslut, bifall till motionen samt avslag till motionen.

Ordföranden ställer förslagen emot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande förslag vilket innebär 
att motionen avslås.

Votering begärs.
 
Ordföranden meddelar att ledamöter som röstar om att bifalla liggande 
förslag från kommunstyrelsen trycker på grön knapp (JA). Ledamöter som 
röstar på bifall till tilläggsyrkandet trycker på röd knapp (NEJ). Ledamöter 
som avstår från att rösta trycker på gul knapp (AVSTÅR). 

Omröstningen utfaller med 70 röster om att bifalla liggande förslag från 
kommunstyrelsen om att avslå motionen och 15 röster om att avslå liggande 
förslag från kommunstyrelsen och bifalla motionen. Ingen avstod från att 
rösta. Hur var och en har röstat framgår av voteringsbilaga § 169a.

Detta innebär att kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen.

___________________________________
Sänt till:
Näringslivskontoret (J. Ljungqvist) 
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Voteringsbilaga § 169a

Motion av Christian Widlund (C) om att uppmärksamma 50 års 
jubileet av bildandet av Norrköpings kommun

JA   70 
NEJ   15 
AVSTÅR 0
TOTALT 85

Följande personer har röstat: JA (grön knapp)

Maj Kalwa (S), Peter Pöllä (SD), Patrik Palm (M), Alexander Nejdemo (L), 
Jan Malmberg (S), Inger Petersson (S), Conny Passmark (M), Lena 
Lundman (S), Marianne Visti (SD), Kerstin Nordenberg (M), Ulla 
Lundström (KD), Jörgen Drott (S), Criss Hagfeldt (M), Annette Sjöö (S), 
Göran Persson (SD), Andreas Bohlin (S), Juris Irschs (M), Maria Sayeler 
Behnam (S), Olle Vikmång (S), Willy Flores (S), Patrick Lindahl (S), Paola 
Valdes Sala (S), Ann-Christine Nordqvist (S), Niclas Clarén (KD), Jenny 
Lisiderius (KD), Tomas Tekmen (KD), Sophia Jarl (M), Ingrid Cassel (M), 
Roger Eklund-Åkesson (M), Anna Sotkasiira Wik (M), Irma Görtz (S), 
Classe Nöid (S), Marie-Louise Jonander (S), Magnus Cato (S), Simone Öhrn 
(KD), Monica Holtstad (L), Reidar Svedahl (L), Olle Connman Ek (M), Said 
Nison (M), Christer Frey (M), Kikki Liljeblad (S), Åsa Sköldestig (S), Per 
Ziljat (S), Fredrik Bergqvist (L), Benny Sellborn (SD), Clara Aranda (SD), 
Christopher Jarnvall (SD), Lena Hernqvist (M), Päivi Johansson (M), Per 
Helgesson (M), Henrik Pryssgård (S), Håkan Pettersson (S), Jessica 
Svensson (S), Stefan Bergström (SD), Annelie Johansson (SD), Florian 
Aranda (SD), Filip Morell (M), Carina Melefors (M), Anders Magnusson 
(M), Joel Brånäs (S), Lena Wass (S), Daniella Mårtensson (SD), Thomas 
Svensson (SD), Erik Johansson (SD), Gunilla Hellberg (SD), Jonny Modigh 
(SD), Lottie Carlzon (SD), Ned Wallin (M), Anders Boqvist (M) och Simon 
Johansson (M).

Följande personer har röstat: NEJ (röd knapp) 

Ann Björling (V), Kerstin Sjöberg (C), Julia Linander (V), Christel 
Andersson (MP), Lina Cederlöf Lundgren (C), Heléne Alpfjord Wylde (V), 
Nicklas Lundström (V), Marie Matsson (V), Annika Kaiser (V), Hedda 
Ottesen (MP), Marine Brunius (V), Elin Melander (V), Robert Nordman 
(MP), Kay Andersson (C) och Christian Widlund (C).
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§ 170 Motion av Elin Melander (V) om att alla ska ha råd 
med fritidshem 
KS 2023/0308

Beslut
Kommunfullmäktige avslår motionen.

Reservationer
Mot beslutet och till förmån för eget förslag reserverar sig samtliga 
närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för Vänsterpartiet, 
Miljöpartiet och Centerpartiet.

Sammanfattning
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 27 februari 2023 anmälde Elin
Melander (V) en motion om att alla ska ha råd med fritidshem. Mot
bakgrund av den senaste tidens ekonomiska utveckling i samhället med
ökande inflation och arbetslöshet menar hon att hushåll med låga inkomster 
bör få reducerade avgifter för fritidshem.

Beskrivning av ärendet
Skollagen om fritidshem

Skollagen (2010:800) slår fast att fritidshemmets syfte är att komplettera
den utbildning där skolplikt råder. Fritidshemmet ska stimulera elevernas
utveckling och lärande och samtidigt erbjuda dem en meningsfull fritid.
Vidare ska fritidshemmet främja allsidiga kontakter och social gemenskap.
Varje kommun ska därför erbjuda fritidshem till och med vårterminen det
år då eleven fyller 13 år. Erbjudandet gäller den omfattning som behövs
med hänsyn till föräldrarnas förvärvsarbete eller studier, eller om eleven
har ett eget behov (14 kap. 2, 5-7 §§ skollagen).

Nuvarande avgift för fritidshem

Den avgift som Norrköpings kommun tar ut för fritidshem är reglerad
utifrån hushållets inkomst. Avgiften är för första barnet 2 % av hushållets
sammanlagda inkomst, men med en maximal avgift (maxtaxa) på 1 097
kronor per månad. Det hushåll som tjänar mer än 54 830 kronor per
månad betalar således ändå 1 097 kronor för det första barnet. Att ha en
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maxtaxa är en förutsättning för att en kommun vara ha rätt till statsbidrag
(förordning (2001:160) om statsbidrag till kommuner som tillämpar
maxtaxa inom förskolan och fritidshemmet).

Fritidshem Barn 1 Barn 2 & 3 Barn 4

Avgift 2% av 
inkomsten

1% av 
inkomsten

Ingen avgift

Max 1 097 kr/mån 548 kr/mån 0 kr/mån

Motionen
Motionären menar att systemet med maxtaxa innebär en subvention för
höginkomsthushåll. Dock finns det i motionen inget förslag på att maxtaxa
ska tas bort. Istället beskriver motionären hur barn i ekonomiskt utsatta
hushåll i mindre utsträckning deltar i organiserade fritidsaktiviteter. För att
dessa barn ska ha tillgång till fritidshemmens viktiga verksamhet bör de
enligt motionären ha en lägre avgift.

Motionären föreslår därför:

• Att Norrköping kommun inför en modell med reducerad
fritidshemsavgift för hushållen med lägst inkomster.

• Att hushåll med en årsinkomst motsvarande upp till 15 000 kr i
månaden, därför blir helt befriade från fritidshemsavgiften.

• Att hushåll med en årsinkomst motsvarande från 25 000 kr till
27 500 kr i månaden, därför får fritidshemsavgiften reducerad med
en fjärdedel.

Den bild som målas upp i motionen styrks till stor del i den statistik som
finns på området. I betänkandet Allmänt fritidshem och fler barns tillgång
till utveckling, lärande och en meningsfull fritid (SOU 2022:61)

framkommer att det i områden med socioekonomiska utmaningar finns färre 
barn som är inskrivna på fritidshem. Statistik från SCB i samma
utredning visar att inskrivningsgraden bland 6–9-åringar i områden med
stora socioekonomiska utmaningar i genomsnitt är 60 %, jämfört med 93
% i områdena med bäst socioekonomiska förutsättningar. Vidare
konstateras att pandemin haft som effekt att barn vars vårdnadshavare
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blivit arbetslösa eller permitterade också blivit av med sin plats på
fritidshemmet. En lågkonjunktur antas ha motsvarande effekt (SOU
2022:61).

Det kan därför finnas behov av att se över metoder för att öka
inskrivningen i fritidshem för barn i utsatta områden. För att ta ställning
till motionens förslag kan det dock vara relevant att först titta på vilka
andra förändringar som kan vara på gång inom fritidshemsområdet.

Betänkande om fritidshem
Utredningen om allmänt fritidshem har i sitt betänkande som publicerades
i november 2022 utrett förutsättningarna för att skapa ett allmänt
fritidshem. Modellen tar delvis intryck av den befintliga modellen för
allmän förskola.

Utredningen föreslår att alla elever till och med vårterminen det år de
fyller nio ska erbjudas fritidshem minst 490 timmar om året. Från och
med höstterminen det år eleverna fyller nio år till och med vårterminen
de fyller tio år ska fritidshem erbjudas minst 295 timmar om året. Utöver
dessa timmar får huvudmannen ta ut avgift för utbildning i fritidshem.

Förslaget är att ändringarna i skollagen ska träda i kraft den 1 januari
2025. Bestämmelserna ska i så fall tillämpas första gången i fråga om
utbildning som påbörjas efter den 1 juli 2025 (SOU 2022:61).

Likvärdigt fritidshem 6-12 år
Utbildningsnämnden har gett utbildningskontoret i uppdrag att utveckla
ett likvärdigt fritidshem 6-12 år med start hösten 2023. I samband med
den förändringen kommer samtliga fritidshem utöka sin verksamhet och
organisation. Målsättningen är att andelen inskrivna elever 10-12 år i
fritidshemmet under de kommande åren ska gå från dagens 2 % till
rikssnittet 20 %.

Fritidshemmet ska enligt skollagen komplettera utbildningen och
undervisningen för eleven. Parallellt som fler elever successivt deltar i
fritidshemmets verksamhet ska utbildningens kvalitet därför upprätthållas 
och utvecklas. Det finns även utmaningar med kompetensförsörjning
avseende behöriga lärare i fritidshemmet. Detta väntas bli än mer tydligt
när fritidshemmens verksamhet växer.

Ekonomiska konsekvenser

Att beräkna potentiella ekonomiska konsekvenser av motionärens förslag
är inte helt utan svårigheter. Som nämnts tidigare baseras fritidshems
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avgiften på ett hushålls sammanlagda inkomst. Om två vårdnadshavare bor
i olika hushåll så beräknas nivån på avgiften separat för respektive hushåll.
Vårdnadshavares inkomster kan också ändras från månad till månad, vilket
har en direkt effekt på den avgift de ska betala.

För att ändå ge ett exempel på ungefärliga ekonomiska konsekvenser för
motionärens förslag presenteras här en kalkyl. I april 2023 tog Norrköpings 
kommun ut fritidshemsavgift från 275 barn i hushåll med inkomst på upp till 
15 000 kronor. Sammanlagt fakturerades cirka 34 000 kronor för dessa barn. 
Det motsvarar en intäkt för kommunen på cirka
411 000 kronor per år. Summan varierar dock från månad till månad
beroende på inkomstnivåer och antal inskrivna barn.

Ovanstående kalkyl är baserad på barnets folkbokföringsadress och tar inte
hänsyn till om barnet bor i dubbla hushåll. Beräkningen bortser också från
hushåll med fler än ett barn i fritidshem och förskola, vilket i sig innebär en 
lägre avgift per barn.

Ingen kalkyl har gjorts på motionärens två sistnämnda punkter, men det
kan konstateras att dessa skulle medföra ytterligare bortfall av intäkter i
form av fritidshemsavgifter.

Avgiftsfria fritidshemsplatser enligt motionens förslag ger
utbildningskontoret mindre ekonomiska möjligheter att genomföra
uppdraget kring likvärdigt fritidshem. Det skulle i sådant fall kräva särskild 
ekonomisk kompensation. Vidare kräver implementering till ett nytt system 
resurser i form av utredning, system och relevant kompetens.

Kommunalrådsenhetens beslutförslag (2023-08-21)

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige avslår motionen.

Beskrivning av ärendet
Motionären föreslår att Norrköpings kommun ska införa en reducerad
modell för avgifter till fritidshem för de med lägst inkomst. Modellen ska
enligt motionären utformas så att hushåll med en månadsinkomst på
15 000 kronor i månaden blir avgiftsbefriade, hushåll med en inkomst på
15 000 – 25 000 kronor i månaden får en halverad fritidshemsavgift
jämfört mot nuvarande nivå och hushåll med en inkomst på 25 000 –
27 500 kronor i månaden får en fjärdedels reducering jämfört mot
nuvarande belopp.
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Borgerlig Samverkan förstår motionärens intentioner men ser samtidigt
att vi redan idag har ett system som ska möjliggöra för alla att ha sitt barn
på fritidshem, dels genom att reglera avgiften utifrån hushållets inkomst
men även genom att ha en maxtaxa för avgifterna. Det är ett system som
fungerat bra och vi ser således inte ett behov i nuläget av förändring.

Mot bakgrund av detta föreslår Borgerlig Samverkan att fullmäktige avslår 
motionen.

Yrkanden
Elin Melander (V) yrkar, med instämmande av Lina Cederlöf Lundgren (C) 
och Robert Nordman (MP), bifall till motionen. 

Ingrid Cassel (M) yrkar, med instämmande av Maria Sayeler Behnam (S), 
avslag till motionen. 

Kerstin Sjöberg (C) yttrar sig under ärendets behandling. 

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det föreligger 
två förslag till beslut, bifall till motionen samt avslag till motionen.

Ordföranden ställer förslagen emot varandra och finner att 
kommunfullmäktige avslår motionen.  

Votering begärs.

Ordföranden meddelar att ledamöter som röstar om att bifalla liggande 
förslag från kommunstyrelsen om att avslå motionen trycker på grön knapp 
(JA). Ledamöter som röstar på avslag till liggande förslag från 
kommunstyrelsen och att bifalla motionen, trycker på röd knapp (NEJ). 
Ledamöter som avstår från att rösta trycker på gul knapp (AVSTÅR). 

Omröstningen utfaller med 70 röster om att bifalla liggande förslag från 
kommunstyrelsen och 15 röster om att bifalla tilläggsyrkandet. Ingen avstod 
från att rösta. Hur var och en har röstat framgår av voteringsbilaga § 170a.

Detta innebär att kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen.

___________________________________
Sänt till:
Utbildningskontoret (M. Svalin, E. Edwardsson, F. Kunushevci)
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Voteringsbilaga § 170

Motion av Elin Melander (V) om att alla ska ha råd med fritidshem

JA   70 
NEJ   15 
AVSTÅR 0
TOTALT 85

Följande personer har röstat: JA (Grön knapp) 

Maj Kalwa (S), Peter Pöllä (SD), Patrik Palm (M), Alexander Nejdemo (L), 
Jan Malmberg (S), Inger Petersson (S), Conny Passmark (M), Lena 
Lundman (S), Marianne Visti (SD), Kerstin Nordenberg (M), Ulla 
Lundström (KD), Jörgen Drott (S), Criss Hagfeldt (M), Annette Sjöö (S), 
Göran Persson (SD), Andreas Bohlin (S), Juris Irschs (M), Maria Sayeler 
Behnam (S), Olle Vikmång (S), Willy Flores (S), Patrick Lindahl (S), Paola 
Valdes Sala (S), Ann-Christine Nordqvist (S), Niclas Clarén (KD), Jenny 
Lisiderius (KD), Tomas Tekmen (KD), Sophia Jarl(M), Ingrid Cassel (M), 
Roger Eklund-Åkesson (M), Anna Sotkasiira Wik (M), Irma Görtz (S), 
Classe Nöid (S), Marie-Louise Jonander (S), Magnus Cato (S), Simone Öhrn 
(KD), Monica Holtstad (L), Reidar Svedahl (L), Olle Connman Ek (M), Said 
Nison (M), Christer Frey (M), Kikki Liljeblad (S), Åsa Sköldestig (S), Per 
Ziljat (S), Fredrik Bergqvist (L), Benny Sellborn (SD), Clara Aranda (SD), 
Christopher Jarnvall (SD), Lena Hernqvist (M), Päivi Johansson (M), Per 
Helgesson (M), Henrik Pryssgård (S), Håkan Pettersson (S), Jessica 
Svensson (S), Stefan Bergström (SD), Annelie Johansson (SD), Florian  
Aranda(SD), Filip Morell (M), Carina Melefors (M), Anders Magnusson 
(M), Joel Brånäs (S), Lena Wass (S), Daniella Mårtensson (SD), Thomas 
Svensson (SD), Erik Johansson (SD), Gunilla Hellberg (SD), Jonny Modigh 
(SD), Lottie Carlzon (SD), Ned Wallin (M), Anders Boqvist (M) och Simon 
Johansson (M).

Följande personer har röstat: NEJ (Röd knapp) 

Ann Björling (V), Kerstin Sjöberg (C), Julia Linander (V), Christel 
Andersson (MP), Lina Cederlöf Lundgren (C), Heléne Alpfjord Wylde (V), 
Nicklas Lundström (V), Marie Matsson (V), Annika Kaiser (V), Hedda 
Ottesen (MP), Marine Brunius (V), Elin Melander (V), Robert Nordman 
(MP), Kay Andersson (C) och Christian Widlund (C).
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§ 171 Motion av Jessica Svensson, Marie-Louise 
Jonander och Andreas Bohlin (samtliga S) 
om att stärka rekryteringen av vårdpersonal 
KS 2023/0485

Beslut
Kommunfullmäktige bifaller motionen.

Beskrivning av ärendet
Jessica Svensson, Marie-Louise Jonander och Andreas Bohlin (samtliga S) 
har inkommit med en motion där de beskriver stora 
kompetensförsörjningsutmaningar inom vård och omsorg som Norrköpings 
kommun står inför. Det råder stor brist på utbildad personal och för att klara 
rekryteringsbehovet krävs en mängd olika insatser där en del kan vara att 
motivera och uppmuntra fler att studera till undersköterska. 

I motionen finns följande yrkanden:

• att alla som slutför en av Norrköpings kommun godkända vård och 
omsorgsutbildningar samt uppfyller de av Norrköpings kommun ställda 
krav för anställning erbjuds en tillsvidareanställning som undersköterska 
i Norrköpings kommun. 

• att erbjudandet tydligt framgår vid ansökningsprocessen

• att möjligheten att tacka ja till anställning gäller i 6 månader efter 
avslutad utbildning. 

Studerande vid vård- och omsorgsutbildningen i Norrköping 
Vård- och omsorgsutbildningen finns vid tre gymnasieskolor i Norrköpings 
kommun: Drottnings Blankas gymnasieskola, Ebersteinska gymnasiet och 
Norrköpings lärlingsgymnasium. Liksom övriga landet har Norrköping en 
nedåtgående trend med färre antal sökande till vård- och omsorgsutbildningar 
och färre som tar examen. 
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Utbildningskontorets statistik visar att i dagsläget avslutar cirka 40–50 elever 
i Norrköpings gymnasieskolor vård- och omsorgsprogrammet. Av dessa tar 
50–60 procent yrkesexamen, det vill säga uppnår de krav som finns med 
godkända betyg. Om den här trenden fortsätter handlar det om cirka 20–25 
undersköterskor från gymnasieskolorna per år, som skulle erbjudas 
tillsvidareanställning under förutsättning att de uppfyller anställningskraven. 

Vuxenutbildningen i Norrköping har antagning till vård- och 
omsorgsprogrammet vid fyra tillfällen per år. Totalt sett antas årligen cirka 
180 personer till vård- och omsorgsutbildningen. Av dessa avslutar cirka 100 
studierna med yrkesexamen. Om den här trenden fortsätter handlar det om 
cirka 100 undersköterskor per år från Vuxenutbildningen som skulle 
erbjudas tillsvidareanställning, under förutsättning att de uppfyller 
anställningskraven. 

Utöver detta kan andra potentiella kandidater tillkomma, som exempelvis 
studerat på distans.

Rekrytering av undersköterskor för tillsvidareanställning
Rekrytering av undersköterskor för tillsvidareanställning inom vård- och 
omsorgskontoret kan ske på olika sätt. Ett rekryteringsbehov ska alltid 
vakansprövas. 

Norrköpings kommungemensamma Bemanningscenter kontrollerar om det 
finns internt rörliga medarbetare eller personer som uppnått företrädesrätt, 
enligt lagen (1982:80) om anställningsskydd (LAS), som kan matchas mot 
behovet. Finns medarbetare med företrädesrätt som matchar behovet 
förmedlas det till rekryterande chef, om inte godkänns en extern rekrytering. 

Personalavdelningens rekryteringsenhet erbjuder professionellt 
rekryteringsstöd, vilket är obligatoriskt att använda vid chefsrekryteringar. 
Vid rekrytering av medarbetare kan rekryterande chef själv bestämma om 
stöd önskas. Rekrytering av chefstjänster prioriteras först, vilket kan 
innebära att efterfrågat stöd vid rekrytering av medarbetare inte kan 
tillgodoses. En utökning av rekryteringsenheten har skett successivt de 
senaste åren för att möta efterfrågan av stöd vid rekrytering. Under våren 
2023 har kommundirektörens ledningsgrupp fattat beslut om ytterligare 
utökning med två resurser, vilket finansieras av en prishöjning på tjänsten.     

Alla nyanställda chefer i Norrköpings kommun ska genomgå utbildning i 
kompetensbaserad rekrytering för att säkerställa att de som chefer har rätt 
förutsättningar att genomföra en rekryteringsprocess på ett kvalitetssäkert 
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sätt. Det bidrar även till en god upplevelse för den sökande och av 
Norrköpings kommuns arbetsgivarvarumärke. 

I snitt publiceras ett tiotal platsannonser per månad riktade till 
undersköterskor. Urval sker utifrån den kravprofil som ligger till grund för 
rekryteringen. 

Därmed finns ingen garanti att en nyexaminerad undersköterska erbjuds 
tjänsten. Detta kan innebära att en annan sökande, som också innehar en 
undersköterskeutbildning och som svarar bättre mot kravprofilen, i slutändan 
erbjuds tjänsten. Det utgör även grunden i den kompetensbaserade 
rekryteringsmodell (Riktlinje för rekrytering 
KS 2018/0491 023) som används i Norrköpings kommun, där den sökande 
som bäst motsvarar kravprofilen ska få tjänsten. 

Snabbspår för vård- och omsorgspraktikanter 
Samordning av praktik på vård- och omsorgskontoret hanteras centralt av 
kontorets kompetensförsörjningsenhet. Vidare finns ett färdigt förfarande för 
att säkerställa att vård- och omsorgspraktikanter som är över 18 år, erbjuds 
att arbeta som timvikarie i kommunens verksamheter under sin studietid. Det 
finns ett så kallat snabbspår för att rekrytera in praktikanter med ett kortare 
rekryteringsförfarande. På detta sätt erbjuds potentiella färdiga 
undersköterskor i ett tidigt skede arbete i kommunens verksamheter. 

Timvikarier inom vård och omsorg
I dagsläget använder vård- och omsorgskontoret timvikarier i stor 
utsträckning. Dessa ska täcka upp vid korttidsfrånvaro, men används ofta 
även vid längre vakanser där det egentligen finns ett rekryteringsbehov.

Den stora användningen av timvikarier har flera orsaker. Användningen av 
tillfälliga anställningar gör det möjligt för verksamheterna att anpassa 
bemanningen efter behov. Men det finns även bemannings- och 
schemaläggningsutmaningar, som till exempel att heltid som norm ofta 
resulterar i många vakanta helgpass. Faktorer som nya regler för dygnsvila 
som införs från den 1 oktober 2023, föränderligt brukarunderlag beroende på 
verksamhet och att inga delade turer tillämpas, gör att schemaläggningen 
blivit mer komplicerad. 

Vård- och omsorgskontorets bemanningshandbok (VON 2019/0465) finns 
till för att ge chefer inom egen regin stöttning i schemaläggning och 
bemanningsplanering. Bemanningshandboken är ett verktyg som hjälper 
verksamheterna att hålla budget och samtidigt möta brukarnas behov samt 
säkerställer en god arbetsmiljö för medarbetarna. Samplanering mellan 
enheter och användande av resurspass är två strategier som beskrivs i 
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bemanningshandboken. Vård- och omsorgskontoret har ännu inte 
implementerat de här strategierna fullt ut, vilket medför att verksamheterna 
använder timvikarier när det egentligen finns behov av att tillsvidareanställa. 
Detta medför i förlängningen att färre tillsvidaretjänster utannonseras och 
grundbemanningen täcks upp med timanställda.

Ekonomiska konsekvenser
Det finns olika faktorer som påverkar en ekonomisk beräkning utifrån 
motionens förslag, exempelvis delar som vård- och omsorgskontoret arbetar 
med utifrån målområde 2 i vård- och omsorgsnämndens uppdragsplan för år 
2023. 

Punkten gäller Attraktiv arbetsgivare och ändamålsenlig organisation. Vid 
tillsvidareanställning av personal ska kommunen säkerställa att det finns 
medel i budget samt följa kommunens riktlinje för rekrytering för att ta 
hänsyn till företrädesrätten. Överanställning och resurspass är exempel på 
strategier som skulle kunna tillämpas för att kunna erbjuda 
tillsvidareanställningar för den målgrupp motionen avser. Detta är dock 
något som kan vara kostsamt för kommunen i ett inledande skede, men som 
på sikt kan leda till att behovet av timvikarier minskar. Den bemanning av 
timvikarier som sker i dagsläget medför kostnader i form av bland annat 
rekrytering, introduktion samt ökade administrationskostnader för 
exempelvis kommunens löneenhet. Användningen av timvikarier kan även 
påverka stabiliteten i grundbemanningen och kontinuiteten och kvaliteten för 
brukarna. Ytterligare en faktor att beakta är den ökade arbetsbelastningen för 
ordinarie medarbetare till följd av den löpande introduktionen av nya 
timvikarier. Den ökade arbetsbelastningen kan i sin tur leda till 
sjukskrivningar, att utbildad personal väljer att lämna organisationen eller 
helt byta yrkesbana.  

Sammanfattningsvis beräknas ett bifall av motionen innebära en ökad 
kostnad för Norrköpings kommun i ett inledande skede. 

Ett avslag av motionen medför i dagsläget inga ekonomiska konsekvenser 
för Norrköpings kommun.

Kommunalrådsenhetens beslutsförslag (2023-09-06)

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige bifaller motionen.

Beskrivning av ärendet
Motionärerna har lämnat in en motion där de vill:
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• att alla som slutför en av Norrköpings kommun godkända vård- och 
omsorgsutbildningar samt uppfyller de av Norrköpings kommun ställda 
krav för anställning erbjuds en tillsvidareanställning som undersköterska 
i Norrköpings kommun.

• att erbjudandet tydligt framgår vid ansökningsprocessen.

• att möjligheten att tacka ja till anställning gäller i 6 månader efter 
avslutad utbildning.

Motionärerna beskriver utmaningar gällande kompensförsörjningen inom 
vård och omsorg och rekryteringen av personal med rätt kompetens. De 
föreslår att alla som slutför en av Norrköpings kommun godkända vård och 
omsorgsutbildningar samt uppfyller de av Norrköpings kommun ställda krav 
för anställning erbjuds en tillsvidareanställning som undersköterska i 
Norrköpings kommun och att möjligheten att tacka ja till anställning gäller i 
6 månader efter avslutad utbildning.

Borgerlig Samverkan delar motionärernas bild av att det råder stor brist på 
utbildad personal och att det krävs en mängd insatser för att klara 
rekryteringsbehovet, en del kan vara att motivera och uppmuntra fler att 
studera till undersköterska på det sätt som föreslås.

I tjänsteskrivelsen beskrivs att det under rekrytering vid anställning finns fler 
parametrar än den formella utbildningen.

Bland annat att alla nyanställda chefer i Norrköpings kommun genomgår en 
utbildning i kompetensbaserad rekrytering för att säkerställa att de som 
chefer har rätt förutsättningar att genomföra en rekryteringsprocess på ett 
kvalitetssäkert sätt. Det utgör grunden i den kompetensbaserade 
rekryteringsmodell (Riktlinje för rekrytering KS 2018/0491 023) som 
används i Norrköpings kommun.

I dagsläget använder vård- och omsorgskontoret timvikarier i stor 
utsträckning. Dessa ska täcka upp vid korttidsfrånvaro, men används ofta 
även vid längre vakanser där det egentligen finns ett rekryteringsbehov. 
Överanställning och resurspass är exempel på strategier som skulle kunna 
tillämpas för att kunna erbjuda tillsvidareanställningar för den målgrupp 
motionen avser. Detta kan vara kostsamt för kommunen i ett inledande 
skede, men som på sikt kan leda till att behovet av timvikarier minskar.

Mot bakgrund av ovanstående föreslår Borgerlig Samverkan att fullmäktige 
bifaller motionen.
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Yrkanden
Jessica Svensson (S) yrkar, med instämmande av Patrik Palm (M), Marine 
Brunius (V) och Christopher Jarnvall (SD), bifall till motionen.

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det enbart 
föreligger ett förslag till beslut, bifall till motionen, och konstaterar att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detta.

___________________________________
Sänt till:
Kommunstyrelsens kontor (T. Silvstam)
Vård- och omsorgskontoret (M. Helin, J. Ziljat, S. Andersson)
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§ 172 Frågor av kommunfullmäktiges ledamöter 
2023-10-30
KS 2023/0025

Beslut
Punkten lämnas.

Beskrivning av ärendet
Inga frågor har inkommit till dagens sammanträde.

___________________________________
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§ 173 Interpellation av Robert Nordman (MP) och 
Nicklas Lundström (V) om uppföljning av 
arbetsgivaransvar vid våld i nära relationer
KS 2023/1154

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är
besvarad.

Beskrivning av ärendet
Robert Nordman (MP) och Nicklas Lundström (V) lämnade den 8 
september interpellation uppföljning av arbetsgivaransvar vid våld i nära 
relationer, bilaga § 173a.
Eva-Britt Sjöberg (KD), ordförande i personalutskottet, besvarar 
interpellationen, bilaga § 173b.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig
interpellanten Nicklas Lundström (V) och Patrik Palm (M) (ersätter 
interpellerad som är frånvarande).

___________________________________
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Bilaga § 173a

Interpellation om uppföljning om arbetsgivaransvar vid våld i 
nära relationer 
Vid denna mandatperiods första kommunfullmäktige behandlades en motion 
från Miljöpartiet som tangerade ett nämndinitiativ i kommunstyrelsen från 
Vänsterpartiet. Förslagen gällde att kommunen ska ta arbetsgivaransvar för 
våldsutsatta genom att systematiskt och rutinmässigt ställa frågor om våld i 
nära relationer till sina anställda, samt att utbilda medarbetarna i hur de kan 
upptäcka det bland sina kollegor. 

Intentionen bakom de nämndinitiativet såväl som motionen var att ställa om 
perspektivet till att också se att våld i nära relationer är en arbetsmiljöfråga 
och här finns ett arbetsgivaransvar, både för den drabbade personen men 
också de som påverkas av oro för en kollega. 

I svaret på motionen1 står: ”Kommunstyrelsen beslutade att ge 
kommundirektören i uppdrag att se över frågeställningar i underlaget för 
medarbetarsamtal i syfte att fånga upp eventuellt drabbade medarbetare 
samt att ta fram och sprida information till organisationen om våld i nära 
relationer, samt hur man ska agera om det upptäcks. […] 

Förvaltningen har påbörjat arbetet med att omarbeta vissa frågeställningar i 
stödmaterialet för medarbetarsamtal. Arbetet hänger dock samman med ett 
annat förändringsarbete som syftar till att få en helhet, en röd tråd, mellan 
medarbetarsamtal och lönesamtal med tydlig koppling till måluppfyllelse 
och löneutveckling. Planen är att få materialet helt klart under våren 2023.” 

Den självklara frågan här är då: 

1) Är intentionen bakom nämndinitiativ och motion, att tydligt se våld i nära 
relationer som en arbetsmiljöfråga, nu uppfyllt? 

Robert Nordman (MP), Nicklas Lundström (V)
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Bilaga § 173b

Svar på interpellation om uppföljning om arbetsgivaransvar 
vid våld i nära relationer

Bakgrund:

Interpellanterna skriver i interpellationen om ett nämndinitiativ som togs i 
kommunstyrelsen i början av mandatperioden kopplat till att se över 
kommunens arbetsmiljöansvar för medarbetare som utsätts för våld i nära 
relationer. Beslutet utmynnade i ett uppdrag till kommundirektören för att se 
över rutinerna kring medarbetarsamtal oh uppföljning av medarbetarnas 
hälsa och välmående med våld i nära relationer i åtanke.

Mot bakgrund av detta ställer interpellanten följande fråga:

- Är intentionen bakom nämndinitiativ och motion, att tydligt se våld i nära 
relationer som en arbetsmiljöfråga, nu uppfyllt?

Respons:

Efter uppdraget gavs från kommunstyrelsen har rutinerna för 
medarbetarsamtal setts över och förändringar har gjorts i den 
kommunövergripande mallen för medarbetarsamtal för att möta upp frågor 
kring medarbetarens situation i hemmet. Däremot visar uppföljning av 
uppdraget att kommunen inte har ett lagstadgat arbetsmiljöansvar för det 
som sker utanför arbetsplatsen.

Arbetsmiljöansvaret gäller enbart det som sker på arbetsplatsen. På så vis 
kan Norrköpings kommun som arbetsgivare inte ta lagmässiga åtgärder 
kopplat till att en medarbetare utsätts för våld i hemmet.

Däremot är chefsansvaret att ha medarbetarsamtal och ställa frågor samt 
erbjuda stöd om det behövs en viktig del av uppdraget som chef inom 
Norrköpings kommun. Stödkanaler som finns tydligt redovisade går till 
socialkontoret och kvinnojourer och cheferna bör vid bekräftade uppgifter 
om att en medarbetare utsätts för våld i hemmet hänvisa till dessa, men det 
är frivilligt och det finns ingen lagstadgad möjlighet att tvinga fram.

Intentionen bakom nämndinitiativet, det vill säga att våld i nära relationer är 
en arbetsmiljöfråga, är inte uppfyllt utifrån att det inte är ett lagstadgat 
arbetsmiljöansvar vad som sker utanför arbetsplatsen. Men det är ett 
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chefsansvar i Norrköpings kommun att följa upp medarbetarnas hälsa och 
välmående i medarbetarsamtal, så för att även täcka in vad som sker utanför 
arbetsplatsen har förändringar gjorts kopplat till rutinerna för 
medarbetarsamtal.

Eva-Britt Sjöberg (KD)
ordförande i Personalutskottet

  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 31(67)

2023-10-30
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

§ 174 Interpellation av Robert Nordman (MP) om 
folkomröstning om Louis de Geer
KS 2023/1279

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är
besvarad.

Beskrivning av ärendet
Robert Nordman (MP) lämnade den 2 oktober interpellation om
Folkomröstning om Louis de Geer, bilaga § 174a.
Sophia Jarl (M), kommunstyrelsens ordförande, besvarar interpellationen,
bilaga § 174b.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom
interpellanten och interpellerad även Hedda Ottesen (MP), Nicklas 
Lundström (V), Reidar Svedahl (L), Christopher Jarnvall (SD), Olle 
Vikmång (S), Christian Widlund (C) och Magnus Cato (S). 

___________________________________
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Bilaga § 174a

Interpellation gällande folkomröstning om Louis De Geer
I samband med att frågan om en eventuell försäljning av Louis De Geer har 
fått spridning så har en engagerad grupp medborgare tagit fasta på den 
grundläggande demokratiska rätten att väcka initiativ om folkomröstning. 
Enligt uppgift finns ännu inte förslag på exakt ordalydelse för frågan i 
folkomröstningen, men vad de är ute efter är att medborgarna i vår kommun 
ska få svara på “Ska Norrköpings kommun kunna sälja Louis De Geer 
Konser och Kongress till privat aktör?”

Enligt lag räcker det med att 10% av röstberättigade i vår kommun skriver 
under för att en sådan fråga måste väckas, och de har sex månader på sig 
att samla in dessa underskrifter från och med att frågan väckts. I vår 
kommun innebär det drygt 10 000 underskrifter.

Initiativet startade den 15 september, vilket innebär att det är i mars de 
behöver ha uppnått den relevanta mängden. Sett till att de redan under 
Kulturnatten har lyckats få in dryga tusen så har vi all anledning att tro att 
de kan samla in det antal som krävs.

Demokratiska initiativ av denna sort är inte bara fundamentala, utan även 
beundransvärda! Initiativet bör då också mötas upp med respekt på två 
sätt: För det första att även om ni från de styrandes sida skulle bedöma att 
ni har skäl för försäljning så inväntar ni att det blir klart om de får ihop 
tillräckligt många namn, och för det andra att utfallet från 
folkomröstningen också respekteras.

Vi kan också som valda representanter i förväg möta upp folkviljan genom
att själva i kommunfullmäktige bestämma att en folkomröstning ska 
hållas, lämpligen i samband med EU-valet 2024.

Med anledning av ovanstående bakgrund ställer vi följande frågor:

1) Är ni från styrets sida beredda att skyndsamt tillmötesgå om förslag 
väcks i kommunfullmäktige om att anordna en folkomröstning i frågan?

2) Kommer ni från styrets sida respektera den tidsgräns som finns för 
insamlande av namn, eller kommer ni gå vidare med beslut om försäljning 
utifall att ni bedömer det som att utredningen ger underlag för det? 
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3) I läget att folkomröstning hålls i samband med EU-valet 2024, kommer 
ni att respektera utfallet?

Robert Nordman (MP)
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Bilaga § 174b

Svar på interpellation gällande folkomröstning om Louis De 
Geer

Bakgrund: 

Interpellationen handlar om en eventuell folkomröstning om Louis De 
Geer och som grund för en saklig diskussion bör samtliga förtroendevalda 
ges möjlighet till grundläggande information om en kommunal 
folkomröstning. 

Det är kommunfullmäktige som beslutar om att genomföra en 
folkomröstning. Folkomröstningen måste handla om en fråga som faller 
inom den kommunala kompetensen och vara en fråga som kan beslutas av 
kommunfullmäktige. 

Initiativet till en lokal folkomröstning kan ske på eget initiativ (från 
kommunfullmäktige) eller på begäran av medborgarna. 

Om en folkomröstning ska hållas på begäran av medborgarna krävs att 
minst 10 % av de röstberättigade står bakom ett sådant initiativ samt att 
inte två tredjedelar av närvarande ledamöter i kommunfullmäktige 
motsätter sig det. 

Initiativ för en folkomröstning kommer antingen från en enskild 
medborgare eller en grupp medborgare. Det är initiativtagarna som 
ansvarar för att formulera initiativet och att samla ihop tillräckligt stort 
stöd. 

Namnunderskrifter ska samlas in på papper (ej digitalt) och måste 
innehålla egenhändiga namnunderskrifter, namnförtydliganden, datum för 
undertecknandet, adress och personnummer. Initiativtagarna kan åberopa 
namnunderskrifter insamlade under en tidsperiod om högst sex månader, 
räknat från dagen när namnunderskrifterna lämnas in till 
kommunfullmäktige. När namnunderskrifterna lämnats över till 
kommunfullmäktige ska de kontrolleras t.ex. genom stickprov. När det är 
fastställt att antalet namnunderskrifter är tillräckliga i förhållande till 
röstberättigande ska kommunfullmäktige fatta beslut. 

Ärendet bereds via valnämnden och kommunstyrelsen. I beredningen 
ingår även samråd med Valmyndigheten. Vid samrådet fastställs valdatum 
och samrådet ska ske minst tre månader innan föreslaget valdatum. 
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Oavsett om ett ärende om folkomröstning väcks via folkinitiativ eller 
genom förslag av ledamot kommunfullmäktige måste 
beredningsprocessen respekteras. 

När beslut om folkomröstning är taget är det även kommunfullmäktige 
som beslutar om: tidpunkt, omröstningsdistrikt, omröstningslokaler, 
omröstningens frågor och svarsalternativ för de röstberättigade, 
röstsedlarnas antal, utformning mm. 

När beslutet är fattat har kommunen ansvar för att informera om beslutet 
och vad som i övrigt gäller för folkomröstningen. 

En folkomröstning ska hållas inom skälig tid. 

Frågeställningar 

1. Är ni från styrets sida beredda att skyndsamt tillmötesgå om förslag 
väcks i kommunfullmäktige om att anordna en folkomröstning i frågan? 
2. Kommer ni från styrets sida respektera den tidsgräns som finns för 
insamlande av namn eller kommer ni gå vidare med beslut om försäljning 
utifall att ni bedömer det att utredningen ger underlag för det? 
3. I läget att folkomröstning hålls i samband med EU-valet 2024, kommer 
ni att respektera utfallet? 

Respons: 

1. Det finns en beredningsprocess för ärenden till kommunfullmäktige och 
alla förslag, oavsett hur angeläget ett parti anser att ett ärende är, ska 
hanteras enligt den. 
2. Mitt svar utgår från den information som interpellationen ger och där 
framgår inte om det handlar om byggnaden Louis de Geer eller bolaget 
Louis de Geer. Otydligheten från interpellantens sida gör att det är svårt 
att veta vilka processer som interpellanten antyder bör samordnas 
tidsmässigt. 
3. Vi respekterar lagstiftningen som anger att en folkomröstning är 
rådgivande.

Sophia Jarl (M) 
Ordförande i Kommunstyrelsen
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§ 175 Interpellation av Maria Sayeler Behnam (S) 
gällande besparingar på skolan
KS 2023/1344

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är
besvarad.

Beskrivning av ärendet
Maria Sayeler Behnam (S) lämnade den 13 oktober interpellation om
besparingar på skolan, bilaga § 175a.
Ingrid Cassel (M), besvarar interpellationen, bilaga § 175b.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom
interpellanten och interpellerad även Lina Cederlöf Lundgren (C), Christel 
Andersson (MP), Robert Nordman (MP), Sophia Jarl (M) och Monica 
Holtstad (L).

___________________________________
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Bilaga § 175a

Interpellation till Ingrid Cassel gällande besparingar på skolan 
Nu har både skatteunderlaget och regeringens budget för 2024 presenterats 
och det utgör förutsättningar för Norrköpings budget det kommande året. 
Statsbidragen är ytterst marginella och hjälper inte kommunen på det sättet 
som vi socialdemokrater hade önskat. 

När vi nu har en realitet att förhålla oss till vet vi att kommunens välfärd 
kommer drabbas hårt och utifrån min roll som gruppledare för 
socialdemokraterna i utbildningsnämnden är jag orolig för de nedskärningar 
som ska göras inom det området. Norrköpings skolor är redan under hård 
press utifrån flera perspektiv och det är just därför vi socialdemokrater valde 
att undanta utbildningsnämnden från generella sparkrav. Att spara på barnen 
är att spara på framtiden medan en prioritering av barn och deras skolgång 
är en investering för framtiden. Att prata om effektiviseringar är endast att 
sminka rena nedskärningar. 

Besparingarna på skolan slår direkt mot verksamheten och i slutändan den 
enskilde eleven som ska få en fullgod utbildning för att kunna ta sig ut på 
arbetsmarknaden. De stödfunktioner som plockas bort hamnar i knät på den 
enskilde läraren och tar tid från läraren att undervisa sina elever. I Sveriges 
Lärares senaste undersökning kan vi läsa att mer än nio av tio lärare och 
förskollärare är mycket eller ganska oroliga över nedskärningarnas 
konsekvenser. Lärare är oroliga över ohållbara arbetssituationer och barn 
som far illa. Det är konsekvenser som inte är ett undantag för Norrköpings 
kommun. 

I ett sådant läge kan vi läsa i tidningen att man gör en genomlysning av vad 
som är ”nice to have” och ”need to have” i skolan. Jag vill därför fråga 
utbildningsnämndens ordförande Ingrid Cassel följande: 

• Vad anser Ingrid Cassel utgöra ”nice to have” i den nuvarande 
skolverksamheten? 

• Kommer det fler besparingar på skolans område? Iså fall vilka? 

• Hur ser vi till att behålla kompetent personal när besparingarna slår hårt 
mot deras arbetsmiljö och förutsättningar att bedriva god undervisning? 

Maria Sayeler Behnam (S)
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Bilaga § 175b
Svar på interpellation om besparingar i skolan

Bakgrund: 

Interpellanten ställer frågor utifrån skrivningar i lokalmedia som handlar om 
förändringar inom skolan. 

Frågeställningar: 

1. Vad anser Ingrid Cassel utgöra ”nice to have” i den nuvarande 
skolverksamheten? 

2. Kommer det fler besparingar på skolans område? I så fall vilka? 

3. Hur ser vi till att behålla kompetent personal när besparingarna slår hårt 
mot deras arbetsmiljö och förutsättningar att bedriva god undervisning?

Respons: 

1. Kunskapsuppdraget är prioriterat för Borgerlig samverkan. Det innebär 
att Utbildningsnämndens resurser ska användas för att nå uppsatta 
kunskapsmål för barn och unga. Vi ska ha en förskola som förbereder de 
små barnen för grundskolan. Grundskolan ska i sin tur ge eleverna 
behörighet till gymnasiet. Gymnasieskolans viktigaste uppgift är att ge 
ungdomarna förutsättningar för ett självständigt vuxenliv – oavsett om det 
innebär högre studier eller arbete efter studentexamen. Utbildningsnämnden 
sätter mål för verksamheten och det är tjänstemannaorganisationen som 
verkställer – dvs. arbetar med hur målen ska uppnås. Interpellanten tycks 
eftersöka vad jag tycker är onödigt inom nuvarande organisation. Min roll 
som ordförande är att arbeta för att uppsatta mål nås – inte att göra 
bedömningar om enskilda delar. Utbildningsnämnden fattar beslut om 
resursfördelning utifrån faktaunderlag och inte utifrån ordförandes tyckande. 

2. Utbildningsnämnden arbetar för närvarande med internbudget för 2024 
och där är min målsättning att värna skolornas resurser i så stor utsträckning 
som möjligt. Dock kommer det ta tid att få effekt av beslut rörande 
skolornas organisation. 

3. Personalkostnader före lokalkostnader kommer i ett längre perspektiv 
leda till bättre förutsättningar att nå uppsatta kunskapsmål. Om man väljer 
att upprätthålla tomma platser kommer det omgående urholka 
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Utbildningsnämndens förutsättningar att nå uppsatta mål – vilket givetvis 
kommer vara negativt även för personalen.

Ingrid Cassel (M) 
Ordförande Utbildningsnämnden
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§ 176 Interpellation av Maria Sayeler Behnam och 
Jan Malmberg (båda S) om samarbetet 
mellan kompetensförsörjningsnämnden och 
utbildningsnämnden
KS 2023/1343

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är
besvarad.

Beskrivning av ärendet
Maria Sayeler Behnam och Jan Malmberg (båda S) lämnade den 16 oktober 
interpellation om samarbetet mellan kompetensförsörjningsnämnden och 
utbildningsnämnden, bilaga § 176a.
Eva-Britt Sjöberg (KD), kommunalråd, besvarar interpellationen,
bilaga § 176b.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom
interpellanterna och Roger Eklund-Åkesson (M) (ersätter interpellerad som är 
frånvarande) även Ingrid Cassel (M), Henrik Pryssgård (S) och Patrik Lindahl 
(S). 

___________________________________
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Bilaga § 176a

Interpellation om samarbetet mellan 
kompetensförsörjningsnämnden och utbildningsnämnden

Under de senaste veckorna har det hänt en del saker som har påverkat 
vuxenutbildningen i Norrköping. Som en inflygning kan vi konstatera att 
kompetensförsörjningsnämnden har upphandlat sin yrkesutbildning i stora 
delar. Det innebär att vi har företag som tillhandahåller utbildning till de 
som vill sadla om mitt i vuxenlivet eller bara vill utbilda sig för att ta sig ut 
på arbetsmarknaden. Den upphandlade verksamheten förutsätter att 
leverantörerna har en sund ekonomi och klrar sina åtaganden långsiktigt. 

Den 26 september meddelade Yrkesakademin att deras 
företagsrekonstruktion resulterat i att bygg-och anläggningsutbildningen i 
Norrköping läggs ner. Det är ett hårt slag mot de elever som sökt sig till 
utbildningen och förväntat sig att få en yrkesexamen. Det ligger i 
kommunens intresse att vi får ut människor på arbetsmarknaden och inte 
minst inom bygg och anläggning eftersom kompetensförsörjningsbehoven 
är stora på det området. 

Med det som bakgrund har Alexander Winge (gruppledare för S i 
kompetensförsörjningsnämnden) lämnat in ett nämndinitiativ till 
kompetensförsörjningsnämnden gällande kommunens hantering av dessa 
elever som drabbats av Yrkesakademins företagsrekonstruktion. 

När en företagsrekonstruktion sker och ett 30 tal elever drabbas vore det 
naturligt att kommunen tar ansvar för att dessa elever får en fortsatt 
utbildning. Norrköpings kommun byggde Bråvallagymnasiet för några år 
sedan och det gjordes med vuxenutbildningen i åtanke. Lokalerna ute i 
Bråvalla är fina och anpassade för att även yrkesutbildningen ska kunna 
husera där. Därtill finns det redan yrkeslärare och god kvalitet. Det finns 
således förutsättningar för kommunen att ta emot de drabbade eleverna. 

Samtidigt vet vi att utbildningsnämndens budget för gymnasiala 
yrkesutbildningar är kostsam men ack så viktig. För att minska kostnaden 
för den gemensamma budgeten och få fler ut på arbetsmarknaden borde det 
finnas ett intresse att samarbeta mellan kompetensförsörjningsnämnden och 
utbildningsnämnden. Utifrån det vill jag ställa följande fråga till 
kommunalråden Eva-Britt Sjöberg: 
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• Hur ser samarbetet mellan kompetensförsörjningsnämnden och 
utbildningsnämnden ut idag? 

Maria Sayeler Behnam och Jan Malmberg (S)
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Bilaga § 176b

Svar på interpellation om samarbetet mellan 
kompetensförsörjningsnämnden och utbildningsnämnden

Bakgrund: 

Interpellanten undrar med anledning av att Yrkesakademin lägger i och med 
sin företagsrekonstruktion ner yrkesutbildningen bygg-och anläggning i 
Norrköping hur samarbetet mellan kommunens 
kompetensförsörjningsnämnd och utbildningsnämnd ser ut. 

Respons: 

Gällande samarbetet mellan utbildningsnämnd och 
kompetensförsörjningsnämnd samverkar vi genom att Utbildningsnämnden 
utför vuxenutbildning på uppdrag av kompetensförsörjningsnämnden. 
Lärlingsutbildning med i dagsläget ett 50-tal elever samt Industriteknisk 
utbildning med i dagsläget 33 elever studerar industri och 9 elever industri 
kombination med svenska. Inom dessa områden har 
kompetensförsörjningsnämnden inga upphandlade aktörer. För upphandlade 
utbildningsområden är avtalslängden 2023-2026. För Borglig Samverkan är 
det viktigt att det finns fler yrkesutbildningar och lärlingsutbildningar för att 
täcka framtida kompetensförsörjningsbehov inom viktiga branscher för 
samhället. Dialogen mellan nämnderna och kontoren fortlöper för att 
säkerställa ett bra samarbete. 

Kommunalrådsenheten 
Eva-Britt Sjöberg (KD) kommunalråd
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§ 177 Interpellation av Hedda Ottesen, Ingemar Hillerström 
och Robert Nordman (alla MP) om minskade av 
anslag till klimatanpassning
KS 2023/1333

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är
besvarad.

Beskrivning av ärendet
Hedda Ottesen, Ingemar Hillerström och Robert Nordman (samtliga MP) 
lämnade den 12 oktober interpellation om minskade anslag till 
klimatanpassning, bilaga § 177a.
Reidar Svedahl (L), kommunalråd, besvarar interpellationen,
bilaga § 177b.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom
interpellanten och interpellerad även Nicklas Lundström (V) och Hedda 
Ottesen (MP).

___________________________________
  

  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 45(67)

2023-10-30
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

Bilaga § 177a

Interpellation om minskade anslag till klimatanpassning

Anslagen till klimatanpassning minskas med en tredjedel i regeringens 
budget. Lyckligtvis kvarstår de medel som vi som kommun enskilt kan 
ansöka om, men det är ringa tröst när det ofta är i samverkan med andra 
parter som vi genomför arbetet. Nedskärningen påverkar alltså viktiga 
samarbetspartners, nämligen Länsstyrelsen samt Myndigheten för 
samhällsskydd och beredskap (MSB).

Norrköpings kommun har tack vare sitt gedigna arbete inom området 
länge varit en förebild för andra, och också nu senast blivit utsedd till årets 
bästa klimatanpassningskommun.

Även på detta område lämnar regeringen kommunerna i sticket. Vi 
behöver kunna möta upp bland annat MSB när det gäller sådant som 
vattenförsörjning och förebyggande av rasrisk, där vi helt enkelt inte själva 
som kommun har full rådighet. Vi behöver också ha hjälp av den 
samordnande roll som Länsstyrelsen naturligt har när det gäller 
mellankommunala samarbeten. Med den nedskärning vi nu ser blir detta 
svårt.

För varje år som går blir det mer och mer tydligt hur vi har att hantera de 
klimatförändringar som redan är här i form av hetta, stora regn, rasrisker 
och osäkra skördar. Det behövs större budget för detta arbete, inte mindre.

Likväl står vi nu här med de förutsättningar regeringen gett, och har att 
hantera vår egna prioritering.

Vi undrar därför:

- Hur bedömer ni att vår kommuns arbete med klimatanpassning kommer 
påverkas av att parter vi samarbetar med får sina budgetar nedskurna?

Hedda Ottesen (MP)
Ingemar Hillerström (MP)
Robert Nordman (MP)
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Bilaga § 177b

Svar på interpellation om minskade anslag till klimatanpassning

Frågeställning:

Hur bedömer ni att vår kommuns arbete med klimatanpassning kommer 
påverkas av att parter vi samarbetar med får sina budgetar nedskurna? 

Respons:

Klimatanpassningsarbetet inom kommunen sker i olika verksamheter och 
Norrköping arbetar i bred samverkan i frågan, både internt och externt. 

Norrköping har ett gott samarbete med Linköpings universitet och SMHI, 
vilka bidrar till ett bra samverkansstöd. Arbetet med forskningen kommer 
kunna fortsätta utveckla kommunens klimatanpassningsarbete. Detta 
kommer inte påverkas av att myndigheter som kommunen kan ansöka om 
ekonomiska medel ifrån får mindre pengar av regeringen. 

Norrköpings kommun har haft ett framgångsrikt arbete med 
klimatanpassning genom åren och därför blivit utsedd till årets bästa 
klimatanpassningskommun. Ambitionen kommer fortsatt vara lika hög - det 
goda arbetet fortsätter. 

Reidar Svedahl (L) 
Kommunalråd
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§ 178 Interpellation av Magnus Cato (S) gällande 
kommunalråd som representerar motpart 
gentemot Norrköpings kommun
KS 2023/1345

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är
besvarad.

Beskrivning av ärendet
Magnus Cato (S) lämnade den 16 oktober interpellation om
kommunalråd som representerar motpart gentemot Norrköpings kommun, 
bilaga § 178a.
Sophia Jarl (M), kommunstyrelsens ordförande, besvarar interpellationen,
bilaga § 178b.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom
interpellanten och interpellerad även Olle Vikmång (S).

___________________________________
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Bilaga § 178a

Interpellation om kommunalråd som representerar motpart   
gentemot Norrköpings kommun

Under delar av den förra mandatperioden inledde kommunen ett samarbete 
med en intressent för den så kallade Skärgårdsstaden i anslutning till 
Marvikens gamla kraftverk. I november 2020 valde man att avsluta 
samarbetet med omedelbar verkan utifrån bland annat underlag som 
kommunen tagit fram med hjälp av ett säkerhetsföretag. Underlaget visade 
bland annat på ekonomiska brister i intressentens tidigare bolag, oklara 
ägarförhållanden i bolaget och det gick inte att reda ut vilka finansiärer som 
stod bakom projektet. Beslutet att avsluta samarbetet togs dels av 
kommunstyrelsen, via ordförandebeslut, men även av en enig 
samhällsplaneringsnämnd som beslutade att avbryta uppdraget med 
detaljplan. 

Efter dessa beslut valde den berörda intressenten att stämma både 
Norrköpings kommun och säkerhetsföretaget. Domstolsförhandlingar 
mellan intressenten och säkerhetsföretaget inleddes under början av oktober. 
Under förhandlingarna har tidigare kommunstyrelseordförande Lars 
Stjernkvist vittnat till fördel för kommunen och säkerhetsföretaget Scutus 
medan nuvarande och dåvarande kommunalråd och ordförande i 
samhällsplaneringsnämnden Reidar Svedahl har vittnat emot kommunen 
och till fördel för Synthetis Analytic AB. 

Utan att beröra förhandlingarna mellan Synthetis Analytics och Scutus har 
jag följande fråga till kommunstyrelsens ordförande Sophia Jarl: 

• Hur ser kommunstyrelsens ordförande på situationen att ett nuvarande 
kommunalråd representerar motparten i ett mål som berör Norrköpings 
kommun? 

• Har Norrköpings kommun ändrat uppfattning i förhållande till de eniga 
beslut, om att avbryta allt arbete med intressenten, som fattades i november 
2020 och februari 2021 i kommunstyrelsen och 
samhällsplaneringsnämnden?

Magnus Cato (S)
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Bilaga § 178b

Svar på interpellation om kommunalråd som representerar 
motpart gentemot Norrköpings kommun

Bakgrund: 

Interpellanten ställer frågor utifrån en nyligen avslutad rättegång vid 
Stockholms tingsrätt mellan två externa parter. 

Frågeställningar: 

1. Hur ser kommunstyrelsen ordförande på situationen att ett nuvarande 
kommunalråd representerar motparten i ett mål som berör Norrköpings 
kommun? 

2. Har Norrköpings kommun ändrat uppfattning i förhållande till de eniga 
beslut, om att avbryta allt arbete med intressenten, som fattades i november 
2020 och februari 2023 i kommunstyrelsen och 
samhällsplaneringsnämnden? 

Respons: 

1. Interpellanten refererar till en rättegång där Norrköpings kommun inte var 
en part utan berörde två andra från Norrköpings kommun fristående parter. 
Vittnen kallas i egen person och representerar varken en part i processen 
eller Norrköpings kommun. Därmed finns det ingenting för mig att uttala 
mig om utifrån det som interpellantens fråga berör. 

2. De ärenden som interpellanten refererar till är avslutade. Lagstiftningen, 
vilken interpellanten bör vara insatt i, medger inga möjligheter för en 
kommun att återkalla eller ändra fattade beslut som vunnit laga kraft. 

Sophia Jarl (M) 
Ordförande i Kommunstyrelsen
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§ 179 Interpellation av Christian Widlund (C), Kay 
Andersson (C), Lina Cederlöf Lundgren (C) och 
Kerstin Sjöberg (C) om vad görs för att nå 
kommunens koldioxidbudget
KS 2023/1348

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är
besvarad.

Beskrivning av ärendet
Christian Widlund (C), Kay Andersson (C), Lina Cederlöf Lundgren (C) 
och Kerstin Sjöberg (C) lämnade den 16 oktober interpellation om
vad görs för att nå kommunens koldioxidbudget, bilaga § 179a.
Sophia Jarl (M), kommunstyrelsens ordförande, besvarar interpellationen,
bilaga § 179b.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom
interpellanterna Christian Widlund (C), Lina Cederlöf Lundgren (C) och 
Kerstin Sjöberg (C) samt interpellerad även Heléne Alpfjord Wylde (V), 
Hedda Ottesen (MP), Ingrid Cassel (M), Nicklas Lundström (V), Florian 
Aranda (SD), Maj Kalwa (S), Robert Nordman (MP), Christopher Jarnvall 
(SD), Joel Brånäs (S), Olle Connman Ek (M), Filip Morell (M), Tomas 
Forsberg (SD), Jenny Lisiderius (KD) och Olle Vikmång (S). 

___________________________________
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Bilaga § 179a

Interpellation om vad görs för att nå kommunens 
koldioxidbudget?

Under 2022 togs det fram en koldioxidbudget för Norrköpings kommun. 
Den är framtagen i samarbete mellan Norrköpings kommun, forskare på 
Uppsala universitet samt klimatsekretariatet.

Koldioxidbudgeten fungerar som en kartläggning över var utsläppen inom 
Norrköpings kommuns gränser är som störst, samt hur fort de behöver 
minska för att nå Parisavtalets mål om att hålla den globala 
temperaturökningen under 2 grader och sträva efter att den stannar vid 1,5 
grader. Koldioxidbudgeten visar att en minskning pågår i Norrköping sedan 
20 år, men att utsläppen likväl är fortsatt stora och minskningstakten för 
långsam.

Koldioxidbudgeten uppdaterades i januari 2023 och visar att Norrköping 
behöver minska sina gemensamma utsläpp med 13,8 procent per år fram till 
2045 för att klara klimatmålen. Skulle koldioxidutsläppen fortsätta i samma 
takt som idag skulle budgeten bara hålla cirka 7 år.

Den senaste rapporten från FNs klimatpanel IPCC visar att 
klimatförändringarna redan påverkar människor och ekosystemen samt att 
utsläppsminskningarna går alldeles för långsamt och att vi är på väg mot en 
temperaturökning på 1,5 grader. Läget är allvarligt. Men rapporten pekar 
också på att det finns åtgärder och att alla nu måste hjälpas åt att nå de 
uppsatta målen.

I Borgerlig samverkan och Sverigedemokraternas politiska program finns 
ytterst få visioner eller konkreta åtgärder för att Norrköpings kommun ska 
kunna nå den minskning av koldioxidutsläppen i kommunen som 
koldioxidbudgeten visar.

I senaste miljöranking för kommuner i tidningen "Aktuell Hållbarhet"s lista 
tappade Norrköping 29 placeringar från plats 42 till plats 71 av 290 
kommuner.

Ett område som mäts i rankingen handlar om ifall kommunen har 
sammanställt vad som behöver göras för att minska utsläppen i enlighet med 
kommunens utsläppsutrymme, i koldioxidbudgeten, för att nå Parisavtalet 
mål.
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Ett annat område handlar om kommunen har genomfört åtgärder för att 
minska utsläppen i enlighet med kommunens utsläppsutrymme, i 
koldioxidbudgeten, för att nå Parisavtalets mål.

På båda de här frågorna svarar Norrköpings kommun "Nej".

Vi har alltså en koldioxidbudget men agerar inte för att följa den. Samtidigt 
blir medeltemperaturen på jorden varmare.

Med anledning av ovanstående undrar vi

1. Delar Borgerlig samverkan och Sverigedemokraterna IPCCs slutsats att 
klimatförändringarna redan påverkar människor och ekosystemen och 
att klimatförändringarna beror på av människan orsakade 
koldioxidutsläpp?

2. Tar Borgerlig samverkan och Sverigedemokraterna Norrköpings 
koldioxidbudget på allvar och låter den vara styrande för kommunens 
klimatarbete?

3. Vilka åtgärder (om några) vidtar Borgerlig samverkan och 
Sverigedemokraterna, under den här mandatperioden, för att 
koldioxidutsläppen i Norrköpings kommun ska minska med 13,8 
procent per år fram till 2045?

4. Kommer det ske kontinuerliga uppföljningar, som återrapporteras till 
kommunfullmäktige, över hur kommunens utsläpp ligger till jämfört 
med koldioxidbudgeten?

Centerpartiet Norrköpings kommuns kommunfullmäktigegrupp
 
Christian Widlund
Kay Andersson
Lina Cederlöf Lundgren 
Kerstin Sjöberg
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Bilaga § 179b

Svar på interpellation om vad görs för att nå kommunens 
koldioxidbudget?

Frågeställning 

1. Delar Borgerlig samverkan och Sverigedemokraterna IPCCs slutsats att 
klimatförändringar redan påverkar människor och ekosystem och att 
klimatförändringar beror på av människan orsakade koldioxidutsläpp 

2. Tar Borgerlig samverkan och Sverigedemokraterna Norrköpings 
koldioxid på allvar och låter den vara styrande för kommunens 
klimatarbete? 

3. Vilka åtgärder (om några) vidtar Borgerlig samverkan och 
Sverigedemokraterna, under den här mandatperioden, för att 
koldioxidutsläppen i Norrköpings kommun ska minska med 13,8 procent 
per år fram till 2045 

4. Kommer det ske kontinuerliga uppföljningar, som återrapporteras till 
kommunfullmäktige, över hur kommunens utsläpp ligger till jämfört 
koldioxidbudgeten? 

Respons 

1/ Ja 

2/ Ja 

3/ Utfasning av fossila bränslen i kommunala fastigheter och fordon, 
energieffektiviseringar i fastighetsbeståndet, (krav vid upphandlingar om 
fossilfritt) 

4/ koldioxidbudgeten måste kompletteras med en handlingsplan. Den tas 
fram i samband med energiplanen. 

Kommunalrådsenheten 
Sophia Jarl (M)
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§ 180 Interpellation av Christian Widlund (C) - hur arbetar 
Norrköpings kommun förebyggande mot afrikansk 
svinpest
KS 2023/1347

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är
besvarad.

Beskrivning av ärendet
Christian Widlund (C) lämnade den 16 oktober interpellation -
hur arbetar Norrköpings kommun förebyggande mot afrikansk svinpest, 
bilaga § 180a.
Reidar Svedahl (L), kommunalråd, besvarar interpellationen, bilaga § 180b.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom
interpellanten och interpellerad även Kerstin Sjöberg (C) och Sophia Jarl 
(M). 

___________________________________
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Bilaga § 180a

Interpellation - Hur arbetar Norrköpings kommun förebyggande 
mot afrikansk svinpest?

Afrikansk svinpest (ASF) är en smittsam och dödlig virussjukdom som 
drabbar vildsvin och grisar. Den har nu för första gången upptäckts hos 
vildsvin i Sverige. Det är hittills endast i Fagersta i Västmanland som 
man har upptäckt smittan.

Berörda myndigheter arbetar nu med att begränsa och bekämpa 
smittan. Jordbruksverket och länsstyrelsen ansvarar för att hantera 
åtgärder och arbeta med bekämpning.

Allmänheten och jägare inom hela Sverige uppmanas att rapportera in 
fynd av sjuka eller självdöda vildsvin till Statens veterinärmedicinska 
anstalt (SVA).

Enligt naturvårdsverket är det viktigt att hålla vilda djur borta från 
avfall för att undvika spridning av smittor.

Det finns inga uppgifter om att afrikansk svinpest skulle finnas inom 
Norrköpings kommun. Uppgifter om att vildsvin finns vid 
Häradsuddens avfallsanläggning har gjort att en oro har börjat sprida 
sig. Att vildsvin bökar bland gammalt avfall gör att det finns en oro 
att smitta ska kunna börja sprida sig även i vår kommun.

Med anledning av ovanstående undrar vi:

Vilka åtgärder, om några, vidtar Norrköpings kommun för att förebygga 
att afrikansk svinpest ska kunna ta sig in i och sprida sig i kommunen?

Christian Widlund (C)
Centerpartiet Norrköpings kommun
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Bilaga § 180b

Svar på interpellation - hur arbetar Norrköpings kommun 
förebyggande mot afrikansk svinpest?

Frågeställning 
Vilka åtgärder, om några, vidtar Norrköpings kommun för att förebygga att 
afrikansk svinpest ska kunna ta sig in i och sprida sig i kommunen? 

Respons 

Samhällsbyggnadskontoret har tagit kontakt med Länsstyrelsen avseende 
kommunens mark, vilka hänvisade till Jordbruksverket. 

Framåt är planen att vara uppdaterade vad gäller de direktiv som kommer 
från Jordbruksverket och eventuellt Länsstyrelsen, samt kommunicera till de 
som agerar på kommunal mark om vad som ska göras om smittan påträffas. 

Ur ett myndighetsperspektiv arbetar kommunen genom att utifrån sitt 
tillsynsansvar kontrollera smittan vid anläggningar där risker för smittan är 
högre, exempelvis vid avfallsanläggningar. 

Framöver kommer kontoret tilldelas mer information från SKR gällande 
arbetet med att förebygga och hantera afrikansk svinpest. Den 25 oktober 
hålls även en länsträff inom lantbruk tillsammans med länsveterinären som 
handlar om epizootisjukdomar inklusive afrikansk svinpest. 

Kommunen tillskansas ny information kontinuerligt avseende vad 
kommunen kan/ska göra för att förhindra spridningen av afrikansk svinpest. 

Reidar Svedahl (L) 
Kommunalråd
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§ 181 Entledigande av Joanna Sjölander (M) från uppdraget 
som ledamot i kommunfullmäktige
KS 2023/1324

Beslut
1. Kommunfullmäktige entledigar Joanna Sjölander (M) från uppdraget 

som ledamot i kommunfullmäktige.

2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen i Östergötland utser en 
ersättare efter Joanna Sjölander (M).

3. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet
Joanna Sjölander (M) har den 10 oktober 2023 begärt att få bli entledigad 
från sitt uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige.

Det är Länsstyrelsen i Östergötland som utser nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige.

___________________________________
Sänt till:
Länsstyrelsen Östergötland
Den entledigade
Troman
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Justeras:

_________________    ______________
Anna Sotkasiira Wik      k    Anna Sotkasiira Wik Patrik Palm 

___________________
Maria Sayeler Behnam
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§ 182 Entledigande av Göran Karlsson (S) från uppdraget 
som ersättare i kommunfullmäktige
KS 2023/1338

Beslut
1. Kommunfullmäktige entledigar Göran Karlsson (S) från uppdraget som 

ersättare i kommunfullmäktige.

2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen i Östergötland utser en 
ersättare efter Göran Karlsson (S).

3. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet
Göran Karlsson (S) har den 13 oktober 2023 lämnat in en begäran om att få 
bli entledigad från sitt uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige.

Det är Länsstyrelsen i Östergötland som utser nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige.

___________________________________
Sänt till:
Länsstyrelsen Östergötland
Den entledigade
Troman
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Justeras:

_________________    ______________
Anna Sotkasiira Wik     Patrik Palm 

___________________
Maria Sayeler Behnam
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§ 183 Entledigande av Charlize Ertas (M) från uppdraget 
som ledamot i kommunfullmäktige
KS 2023/1375

Beslut
1. Kommunfullmäktige entledigar Charlize Ertas (M) från uppdraget som 

ledamot i kommunfullmäktige.

2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen i Östergötland utser en 
ersättare efter Charlize Ertas (M).

3. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet
Charlize Ertas (M) har den 19 oktober 2023 lämnat in en begäran om att få 
bli entledigad från sitt uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige.

Det är Länsstyrelsen i Östergötland som utser nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige.

___________________________________
Sänt till:
Länsstyrelsen Östergötland
Den entledigade
Troman
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Justeras:

_________________    ______________
Anna Sotkasiira Wik     Patrik Palm 

___________________
Maria Sayeler Behnam
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§ 184 Kommunfullmäktiges fyllnadsval 2023-10-30
KS 2023/0002

Beslut
1. Jan Thilander (MP) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i byggnads- 

och miljöskyddsnämnden.

2. Ulf Nilsson (MP) utses till ledamot i byggnads- och 
miljöskyddsnämnden för tiden fram till och med 2026-12-31.

3. Jens Björkdahl (S) utses till ersättare i utbildningsnämnden för tiden fram 
till och med 2026-12-31.

4. Amanda Gecer (KD) utses till ledamot i kommunfullmäktiges 
valberedning för tiden fram till och med 2026-12-31.

5. Björn Johansson (KD) utses till ersättare i samhällsplaneringsnämnden för 
tiden fram till och med 2026-12-31.

6. Rita Lundin Eklund (S) utses till ledamot i stiftelsen Carolina Schales 
minne å Mamre för tiden fram till och med 2026-12-31.

7. Cristian Spetz (M) entledigas från uppdraget som ersättare i kultur- och 
fritidsnämnden.

8. Anna Selander utses till ordförande i styrelsen Triangeln 15 i Norrköping 
Fastighets AB för tiden fram till och med ordinarie bolagsstämma 2027 
har hållits.

9. Bengt Stenberg utses till ledamot i styrelsen Triangeln 15 i Norrköping 
Fastighets AB för tiden fram till och med ordinarie bolagsstämma 2027 
har hållits.

10. Göran Lindgren utses till ledamot i styrelsen Triangeln 15 i Norrköping 
Fastighets AB för tiden fram till och med ordinarie bolagsstämma 2027 
har hållits.

11. Henrik Haugness utses till suppleant i styrelsen Triangeln 15 i Norrköping 
Fastighets AB för tiden fram till och med ordinarie bolagsstämma 2027 
har hållits.
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12. Urban Pehrsson (S) utses till lekmannarevisor i styrelsen Triangeln 15 i 
Norrköping Fastighets AB för tiden fram till och med ordinarie 
bolagsstämma 2027 har hållits.

13. Malin Hansson (KD) utses till lekmannarevisor i styrelsen Triangeln 15 i 
Norrköping Fastighets AB för tiden fram till och med ordinarie 
bolagsstämma 2027 har hållits.

14. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet
Avsägelser som anmälts till detta sammanträde:

Jan Thilander (MP), ledamot i byggnads- och miljöskyddsnämnden.

Cristian Spetz (M), ersättare i kultur- och fritidsnämnden.

________________________
Beslutet skickas till:
De entledigade och valda
Bolag, kommunrevisionen och nämnder
Troman

Justeras:

_________________    ______________
Anna Sotkasiira Wik      k    Anna Sotkasiira Wik Patrik Palm 

___________________
Maria Sayeler Behnam
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§ 185 Delegation av rätten att besluta om medborgarförslag 
till kommunfullmäktiges möte 2023-10-30
KS 2023/1186

Beslut
Kommunfullmäktige överlåter till angiven nämnd att besluta i nedanstående 
medborgarförslag.

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att enligt Kommunallagen överlåta 
rätten att besluta i medborgarförslagsärenden till kommunstyrelsen eller 
nämnderna. 

Kommunfullmäktiges presidium bereder förslagen om vem som ska besluta 
om medborgarförslag och lämnar till kommunfullmäktige för beslut.

Nr Ärende Förslag till beslutande organ

02 Medborgarförslag om namn 
på spårvagn

KS 2023/1186–2

Inkom: 2023-06-26

Samhällsplaneringsnämnden

___________________________________
Sänt till:
Samhällsplaneringsnämnden
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§ 186 Anmälan av inkomna motioner till 
kommunfullmäktige 2023-10-30
KS 2023/0031

Beslut
Punkten lämnas.

Beskrivning av ärendet
Inga motioner har inkommit till sammanträdet.

___________________________________
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§ 187 Rapporter med mera

Redovisning av medborgarförslag första halvåret 2023
KS 2023/0940

Beslut från Länsstyrelsen Östergötland om ny ersättare för 
Kristdemokraterna i kommunfullmäktige
KS 2023/1208

Beslut från Länsstyrelsen Östergötland om ny ledamot och 
ersättare för Socialdemokraterna i kommunfullmäktige
KS 2023/1187

Beslut från Länsstyrelsen Östergötland om ny ledamot och 
ersättare för Vänsterpartiet i kommunfullmäktige
KS 2023/1126

Beslut från Länsstyrelsen Östergötland om ny ersättare för 
Vänsterpartiet i kommunfullmäktige
KS 2023/1143

Beslut från Länsstyrelsen Östergötland om ny ersättare för 
Vänsterpartiet i kommunfullmäktige
KS 2023/1146

Anmälan av ärenden som inkommit till kommunfullmäktige och 
som ännu inte överlämnats för beslut 2023-09-14 – 2023-10-19
KS 2023/0432-5
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